
PROTOKOŁ Nr XXXII/09
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska

z dnia 05 czerwca 2009 roku

W sesji udział wzięli:
a)  dwunastu radnych Rady Gminy                -  nieobecni: M. Adamowicz, 
                                                                          D. Ostrowski, M. Szumski 
                                                                        Spó źnieni: M. Mnich, P. Pałubicki (1015 )
b)  Wójt Gminy                                               -  Eugeniusz Dańczak
c) Radca Prawny                                           -   Edyta Zubka
d) Dyrektor GOK                                           -   Wioletta Mas łyk
 

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
b) przyjęcie porządku obrad,
c) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

2. Podjęcie uchwały w sprawie:
a) Zobowiązania  Dyrektorów  szkół  do  udostępnienia  placów  zabaw

wszystkim mieszkańcom,
b) zmiany  uchwały  zatwierdzającej  Plany  Odnowy  Miejscowości

Dębnica Kaszubska,
c) zmiany  uchwały  zatwierdzającej  Plany  Odnowy  Miejscowości

Motarzyno
d) zmiany  uchwały  zatwierdzającej  Plany  Odnowy  Miejscowości

Dobra, 
e) zmiany  uchwały  zatwierdzającej  Plany  Odnowy  Miejscowości

Borzęcino,
f) zmiany  uchwały  zatwierdzającej  Plany  Odnowy  Miejscowości

Krzywań,
g) zmiany  uchwały  zatwierdzającej  Plany  Odnowy  Miejscowości

Gogolewko,
h) zmiany  uchwały  zatwierdzającej  Plany  Odnowy  Miejscowości

Skarszów Górny,
i) zmiany  uchwały  zatwierdzającej  Plany  Odnowy  Miejscowości

Niepoględzie,
j) zmiany  uchwały  zatwierdzającej  Plany  Odnowy  Miejscowości

Dobieszewo,
k) zmiany  uchwały  zatwierdzającej  Plany  Odnowy  Miejscowości

Starnice.
l) Zaopiniowania  nowych  projektowanych  specjalnych  obszarów

ochrony siedlisk Natura 2000 – obszar „Dolina S łupi”
ł)   zmiany  uchwały  Nr  XIII/69/2003  RG Dębnica  Kaszubska  z  dnia
30.10.2003 r. w sprawie określenia zasad nabycia, zbycia i obciążania
nieruchomości gruntowych oraz ich wydzierżawiania na okres dłuższy
niż trzy lata oraz ustalenia stawek czynszów dzierżawnych na terenie
gminy Dębnica Kaszubska. 
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2. Wolne wnioski, zapytania i informacje.
3. Odpowiedzi Wójta na wnioski i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.

           5.  Zamknięcie obrad.
 

Przebieg sesji:

Ad. 1a/

Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Krzysztof Olech powitał Radnych  
i  gości  przybyłych  na  sesję.  Następnie  dokonał  otwarcia  sesji  Rady  Gminy
stwierdzając  prawomocność  obrad.  Otwarcia  dokonał  o  godz.1015 w  czytelni
Gminnego Ośrodka Kultury.
      

b/
 Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Krzysztof Olech  poinformował, że
przebieg  sesji  zawarty  jest  w  porządku  obrad,  który  został  przesłany  Radnym.
Poinformował, że sesja zwołana jest na wniosek Wójta Gminy.
Zastępca  Przewodniczącego   zwrócił  się  z  pytaniem  czy  są  uwagi  do
przedstawionego porządku obrad.
Nie wniesiono uwag do zaproponowanego porządku obrad. 
Zastępca  Przewodniczącego  Rady  Gminy   K.  Olech  poprosił  o  przegłosowanie
porządku obrad. 
W wyniku głosowania porządek obrad z został przyjęty jednogłośnie / 10 za/.

Wójt Gminy poinformował, że sesja zwołana jest z uwagi na pilne dokonanie
zmian  w  Planach  Odnowy  Miejscowości.  Zmiany  są  podyktowane  zaleceniami
Marszałka Województwa Pomorskiego w związku z pierwszą  weryfikacją  naszego
wniosku  na  budowę  placów  zabaw  w  poszczególnych  miejscowościach  naszej
gminy.
M.  Łomża  –  inspektor  Urzędu  poinformowała,  że  zmiana  dotyczy  tylko  strony
tytułowej. Pozostała treść zawarta w załączniku nie ulegną zmianie, gdyż plany były
pisane pod kątem całych sołectw. Ponadto poinformowała, że należy podjąć uchwałę
zobowiązującą dyrektorów szkół do udostępnienia placów zabaw, których lokalizacja
planowana jest na terenach będących w trwałym zarządzie szkół.
Radna J. Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy w związku z powyższymi uwagami
nasz projekt został odrzucony i czy działania w tym zakresie zostały wstrzymane?
M. Łomża poinformowała, że to są uwagi wniesione przez Marszałka po pierwszym
czytaniu. Mamy teraz czas na ich weryfikację i w tym celu zwołano dzisiejszą sesję
by  uchwały  dostosować  do  formalnego  wymogu.  Działania  mające  na  celu
pozyskanie środków na realizację zadania nie zostały wstrzymane.
Więcej uwag w tym temacie nie zgłoszono.

c/ 
Do protokołu z poprzedniej Sesji uwag nie wniesiono.  W wyniku g łosowania

protokół został przyjęty jednogłośnie /10 za /.  
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Ad 2

a)

      Zastępca Przewodniczącego Krzysztof Olech odczytała projekt uchwały w sprawie
zobowiązania  Dyrektorów  szkół  do  udostępnienia  placów  zabaw  wszystkim
mieszkańcom (załącznik Nr 1 do protokołu).
 Poinformował,  że  projekt  uchwały  nie  był  opiniowany  na   posiedzeniach
poszczególnych komisji. 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Krzysztof Olech zwrócił  się  z pytaniem,
czy  Radni  mają  pytania  dotyczące  podejmowanej  uchwały  po  wcześniejszych
wyjaśnieniach Wójta i inspektora Urzędu Gminy. 
Radni nie wnieśli uwag. 
Zastępca  Przewodniczącego  Rady  Gminy  zarządził  głosowanie  nad  projektem
uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /12  za/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 16 do protokołu. 

b)

      Zastępca Przewodniczącego Krzysztof Olech odczytała projekt uchwały w sprawie
zatwierdzenia  Plany Odnowy Miejscowości Dębnica Kaszubska, Krzynia, Łysomice,
Łysomiczki” (załącznik Nr 2 do protokołu).
 Poinformował,  że  projekt  uchwały  nie  był  opiniowany  na   posiedzeniach
poszczególnych komisji. 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Krzysztof Olech zwrócił  się  z pytaniem,
czy  Radni  mają  pytania  dotyczące  podejmowanej  uchwały  po  wcześniejszych
wyjaśnieniach Wójta i inspektora Urzędu Gminy. 
Radni nie wnieśli uwag. 
Zastępca  Przewodniczącego  Rady  Gminy  zarządził  głosowanie  nad  projektem
uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /12  za/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 17 do protokołu. 

c)   

    Zastępca Przewodniczącego Krzysztof Olech odczytała projekt uchwały w sprawie
zatwierdzenia  „Plany  Odnowy  Miejscowości  Motarzyno,  Niemczewo,  Goszczyno,
Jamrzyno” (załącznik Nr 3 do protokołu).
 Poinformował,  że  projekt  uchwały  nie  był  opiniowany  na   posiedzeniach
poszczególnych komisji. 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Krzysztof Olech zwrócił  się  z pytaniem,
czy  Radni  mają  pytania  dotyczące  podejmowanej  uchwały  po  wcześniejszych
wyjaśnieniach Wójta i inspektora Urzędu Gminy. 
Radni nie wnieśli uwag. 
Zastępca  Przewodniczącego  Rady  Gminy  zarządził  głosowanie  nad  projektem
uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /12  za/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 18 do protokołu.  
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d) 

    Zastępca Przewodniczącego Krzysztof Olech odczytała projekt uchwały w sprawie
zatwierdzenia  „Plany Odnowy  Miejscowości  Dobra,  Dobrzec”  (załącznik Nr  4  do
protokołu).
 Poinformował,  że  projekt  uchwały  nie  był  opiniowany  na   posiedzeniach
poszczególnych komisji. 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Krzysztof  Olech zwrócił się  z pytaniem,
czy  Radni  mają  pytania  dotyczące  podejmowanej  uchwały  po  wcześniejszych
wyjaśnieniach Wójta i inspektora Urzędu Gminy.. 
Radni nie wnieśli uwag. 
Zastępca  Przewodniczącego  Rady  Gminy  zarządził  głosowanie  nad  projektem
uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /12  za/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 19 do protokołu.

e)

    Zastępca Przewodniczącego Krzysztof Olech odczytała projekt uchwały w sprawie
zatwierdzenia   „Plany  Odnowy  Miejscowości  Borzęcino,  Borzęcinko,  Brzeziniec”
(załącznik Nr 5 do protokołu).
 Poinformował,  że  projekt  uchwały  nie  był  opiniowany  na   posiedzeniach
poszczególnych komisji. 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Krzysztof  Olech zwrócił się  z pytaniem,
czy  Radni  mają  pytania  dotyczące  podejmowanej  uchwały  po  wcześniejszych
wyjaśnieniach Wójta i inspektora Urzędu Gminy.
Radni nie wnieśli uwag. 
Zastępca  Przewodniczącego  Rady  Gminy  zarządził  głosowanie  nad  projektem
uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /12  za/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 20 do protokołu.  

f)

    Zastępca Przewodniczącego Krzysztof Olech odczytała projekt uchwały w sprawie
zatwierdzenia  „Plany Odnowy Miejscowości  Krzywań,  Grabin” (załącznik Nr 6 do
protokołu).
 Poinformował,  że  projekt  uchwały  nie  był  opiniowany  na   posiedzeniach
poszczególnych komisji. 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Krzysztof  Olech zwrócił się  z pytaniem,
czy  Radni  mają  pytania  dotyczące  podejmowanej  uchwały  po  wcześniejszych
wyjaśnieniach Wójta i inspektora Urzędu Gminy.
Radni nie wnieśli uwag. 
Zastępca  Przewodniczącego  Rady  Gminy  zarządził  głosowanie  nad  projektem
uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /12  za/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 21 do protokołu.  
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g)

    Zastępca Przewodniczącego Krzysztof Olech odczytała projekt uchwały w sprawie
zatwierdzenia  „Plany Odnowy Miejscowości Gogolewko, Maleniec” (załącznik Nr 7
do protokołu).
 Poinformował,  że  projekt  uchwały  nie  był  opiniowany  na   posiedzeniach
poszczególnych komisji. 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Krzysztof Olech zwrócił  się  z pytaniem,
czy  Radni  mają  pytania  dotyczące  podejmowanej  uchwały  po  wcześniejszych
wyjaśnieniach Wójta i inspektora Urzędu Gminy. 
Radni nie wnieśli uwag. 
Zastępca  Przewodniczącego  Rady  Gminy  zarządził  głosowanie  nad  projektem
uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /12  za/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 22 do protokołu. 

h)

    Zastępca Przewodniczącego Krzysztof Olech odczytała projekt uchwały w sprawie
zatwierdzenia   „Plany  Odnowy  Miejscowości  Skarszów  Górny,  Skarszów  Dolny”
(załącznik Nr 8 do protokołu).
 Poinformował,  że  projekt  uchwały  nie  był  opiniowany  na   posiedzeniach
poszczególnych komisji. 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Krzysztof Olech zwrócił  się  z pytaniem,
czy  Radni  mają  pytania  dotyczące  podejmowanej  uchwały  po  wcześniejszych
wyjaśnieniach Wójta i inspektora Urzędu Gminy. 
Radni nie wnieśli uwag. 
Zastępca  Przewodniczącego  Rady  Gminy  zarządził  głosowanie  nad  projektem
uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /12  za/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 23 do protokołu.  

i)

    Zastępca Przewodniczącego Krzysztof Olech odczytała projekt uchwały w sprawie
zatwierdzenia  „Plany Odnowy Miejscowości Niepoględzie, Grabówko” (załącznik Nr
9 do protokołu).
 Poinformował,  że  projekt  uchwały  nie  był  opiniowany  na   posiedzeniach
poszczególnych komisji. 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Krzysztof Olech zwrócił  się  z pytaniem,
czy  Radni  mają  pytania  dotyczące  podejmowanej  uchwały  po  wcześniejszych
wyjaśnieniach Wójta i inspektora Urzędu Gminy. 
Radni nie wnieśli uwag. 
Zastępca  Przewodniczącego  Rady  Gminy  zarządził  głosowanie  nad  projektem
uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /12  za/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 24 do protokołu. 
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j)

    Zastępca Przewodniczącego Krzysztof Olech odczytała projekt uchwały w sprawie
zatwierdzenia  „Plany Odnowy Miejscowości Dobieszewo, Dobieszewko” (załącznik
Nr 10 do protokołu).
 Poinformował,  że  projekt  uchwały  nie  był  opiniowany  na   posiedzeniach
poszczególnych komisji. 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Krzysztof  Olech zwrócił się  z pytaniem,
czy  Radni  mają  pytania  dotyczące  podejmowanej  uchwały  po  wcześniejszych
wyjaśnieniach Wójta i inspektora Urzędu Gminy. 
Radni nie wnieśli uwag. 
Zastępca  Przewodniczącego  Rady  Gminy  zarządził  głosowanie  nad  projektem
uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /12  za/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 25 do protokołu.  
 
k)

    Zastępca Przewodniczącego Krzysztof Olech odczytała projekt uchwały w sprawie
zatwierdzenia  „Plany Odnowy Miejscowości Starnice, Troszki” (załącznik Nr 11 do
protokołu).
 Poinformował,  że  projekt  uchwały  nie  był  opiniowany  na   posiedzeniach
poszczególnych komisji. 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Krzysztof  Olech zwrócił się  z pytaniem,
czy  Radni  mają  pytania  dotyczące  podejmowanej  uchwały  po  wcześniejszych
wyjaśnieniach Wójta i inspektora Urzędu Gminy. 
Radni nie wnieśli uwag. 
Zastępca  Przewodniczącego  Rady  Gminy  zarządził  głosowanie  nad  projektem
uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /12  za/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 26 do protokołu.  

l)

    Zastępca Przewodniczącego Krzysztof Olech odczytała projekt uchwały w sprawie
Zaopiniowania  nowych  projektowanych  specjalnych  obszarów  ochrony  siedlisk
Natura 2000 – obszar „Dolina Rzeki Słupi”  (załącznik Nr 12 do protokołu).
 Poinformował,  że  projekt  uchwały  nie  był  opiniowany  na   posiedzeniach
poszczególnych komisji. 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Krzysztof  Olech zwrócił się  z pytaniem,
czy Radni mają pytania dotyczące podejmowanej uchwały. 
Wójt poinformował,  że już  wcześniej była podejmowana uchwała w tej sprawie, w
której radni pozytywnie zaopiniowali granice obszarów ochronnych siedlisk Natura –
2000. Obecnie w związku z wyznaczeniem nowych granic ochronnych jest to tylko
formalność. Uważa, że opinia w tej sprawie winna być pozytywna. Granice siedlisk
na terenie gminy zamykają  się w granicach koryt naszych rzek.  Uważa, że osoby
graniczące będą mogły ubiegać się na tej podstawie o dopłaty unijne. Nadmienił, że
na  terenie naszej  gminy  obszar  tych  terenów pozostaje  bez  zmian.  Zwiększenia
dotyczą innych gmin.
Radna A.  Łomża  poprosiła o  przedstawienie  na  mapie  terenów,  których  dotyczy
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podejmowana uchwała.
W. Stenka – inspektor Urzędu Gminy zapoznała radnych z terenami, których dotyczy
uchwała.
Radna J. Karaś zwróciła się z pytaniem kto zwraca się o opinię.
Wójt  poinformował,  że  powyższa  opinia  jest  podejmowana  na  wniosek  Parku
Krajobrazowego  „Dolina  Słupi”.  Wszystkie  obecnie  podejmowane  czynności  są
podyktowane tym, że Polska wykazała za mało obszarów chronionych z wymogami
Unii. Na terenie naszej gminy wszystko zostało przekazane, co można było. 
Z-ca Przewodniczącego K. Olech uważa, że obszar się zwiększy, gdyż w planowany
obszar wchodzi nie tylko dorzecze rzeki Słupi ale wszystkich rzek płynących przez
naszą gminę.
Wójt wyjaśnił, że teren obejmuje nie tylko koryto rzeki Słupi ale całe jej dorzecze. 
W. Stenka  poinformowała,  że granica terenów ochrony siedlisk na terenie naszej
gminy nie zwiększa się.  Zwiększa się  na terenie innych gmin  o 20ha. Zgodnie z
wymogami Unii musimy odnieść się do całego planowanego obszaru chronionego a
nie tylko do obszarów na terenie gminy.
E.  Zubka  –  Radca  Prawny,  ze  podejmowana  uchwała  jest  konieczna  w  celu
spełnienia warunku formalno-prawnego. Uważa, że jest to proforma. Ta uchwała nie
ma wpływu na nic. Opinia dla nich nie jest wiążąca. Zmieniły się przepisy w Unii i
muszą dostosować się do nich, zmianie uległy także granice.  Zwraca także uwagę
na  fakt,  czy  odrzucenie  tej  uchwały  nie  będzie  miało  negatywnych  skutków  dla
dalszej współpracy z Parkiem. 
Wójt poinformował, że każdy wniosek składany o środki unijne musi być opiniowany
przez Park Krajobrazowy. Prosi także by radni pod uwagę fakt, że chcemy rozpocząć
inwestycje związane z budową ferm wiatrowych. Prosi o przyjęcie pozytywnej opinii.
Radni nie wnieśli więcej uwag. 
Zastępca  Przewodniczącego  Rady  Gminy  zarządził  głosowanie  nad  projektem
uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  /10  za, 2 przeciw/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 27 do protokołu.  

ł)

Zastępca Przewodniczącego Krzysztof Olech odczytała projekt  uchwały w sprawie
zmiany  uchwały  Nr  XIII/69/2003  Rady  Gminy  w  Dębnicy  Kaszubskiej  z  dnia
30.10.2003  r.  w  sprawie  określenia  zasad  nabycia,  zbycia  i  obciążania
nieruchomości  gruntowych oraz ich dzierżawy na okres dłuższy niż trzy taka oraz
ustalenia  stawek  czynszów  dzierżawnych  na  terenie  gminy  Dębnica  Kaszubska
(załącznik Nr 13 do protokołu).
 Poinformował,  że  projekt  uchwały  nie  był  opiniowany  na   posiedzeniach
poszczególnych komisji. 
Zastępca  Przewodniczącego Rady Gminy  Krzysztof  Olech  otworzył  dyskusję  nad
projektem uchwały. 
Wójt poinformował, że obecnie na terenie gminy stawka czynszu dzierżawnego pod
działalność energetyczną wynosi 3 zł/m2 miesięcznie. Obecnie toczą się negocjacje z
inwestorami. Ważnym inwestorem jest firma Ibereolica. Obecnie z tym inwestorem
dopinamy formalności.  Inwestor  uważa,  że  jest  to  wysoka  stawka.  Mamy  z  nimi
podpisana umowę  dzierżawy gruntów pod działalność energetyczną. Swoje zdanie
motywują tym, że gdyby mogli te tereny wykupić to w przeciągu 10 lat koszt zakupu
byłby zamortyaowany oraz planowanymi inwestycjami drogowymi na terenie gminy.
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Inwestor chce budować drogę na ulicy Fabrycznej i w Skarszewie. Prosi o obniżenie
tej  stawki.  Jednocześnie uważa, że stawka winna być  co roku rewaloryzowana o
wskaźnik inflacji. 
Radny P.  Pałubicki  jest  zdania,  że  ta  firma  i  tak  weźmie  te  grunty,  których  jest
dzierżawcą. Biorąc pod uwagę fakt, że obiecali budowę dróg to jest zdania, że należy
im się  ulga.  Uważa, że Wójt  powinien mieć  swobodną  rękę  w ustalaniu dla nich
stawki dzierżawnej. 
Radca Prawny zauważyła, że ta uchwała określa stawki dla terenu całej gminy i dla
wszystkich  inwestorów.  Uważa,  że  stawki  dzierżawne  dla  inwestorów
energetycznych winny być wysokie a dla tego konkretnego inwestora jeżeli wykonają
planowane inwestycje drogowe zastosować zniżkę lub zwolnienie.
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy do budżetu gminy są wnoszone z tego
tytułu opłaty przez innych dzierżawców.
Wójt  poinformował,  że na terenie gminy nie ma takich dzierżaw,  jest  to pierwsza
dzierżawca.
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem, czy już dzisiaj musimy podjąć tą uchwałę?
Jego zdaniem należy się dobrze zastanowić by nie podjąć jej zbyt pochopnie.
Wójt  poinformował,  że ta  uchwała  może  jeszcze  poczekać,  można  ją  odłożyć  w
czasie.
Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem jakie stawki obowiązują w innych gminach. 
Wójt poinformował, że w sąsiednich gminach nie ma także wpływów z tego tytułu,
gdyż inwestycje energetyczne lokalizowane są na gruntach prywatnych.
Z-ca  Przewodniczącego  K.  Olech  uważa,  że pomysł  Pani  Radczyni  jest  dobry  i
uważa, że wszelki inne uzgodnienia winny być doprecyzowane w umowie.
Radny  B.  Rębas  uważa,  że  należy  użyć  słowa  max.  stawka,  co  da  Wójtowi
możliwość negocjacji stawki z dzierżawcą.
Wójt  zauważył,  że takich przypadków jest  niewiele.  Jest  to specyficzna sytuacja.
Może należy rozważyć  możliwość  podjęcia uchwały  w tym temacie tylko dla tego
konkretnego inwestora?
Z-ca  Przewodniczącego  Krzysztof  Olech  w  związku  z  licznymi  wątpliwościami
postawił wniosek o zdjęcie tego projektu uchwaly z porządku obrad dzisiejszej sesji.  
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy zarządził głosowanie nad wnioskiem. 
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie  /12  za/.

Ad 3

Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Krzysztof Olech poprosił Radnych 
o składanie interpelacji.

Radni nie wnieśli interpelacji.
/1130 – posiedzenie opuściła radna A. Łomża/
/1130 – 1230 – nieobecny radny M. Mnich/

Ad 4

Zastępca  Przewodniczącego  Rady  Krzysztof  Olech  poprosił  o  składanie
wniosków, zapytań i informacji.
Radna J. Karaś zwróciła się z zapytaniem jakie są ostateczne ustalenia w sprawie
przeniesienia  nauczycieli  z  obiektu  szkoły  podstawowej  w Dębnicy  Kaszubskiej.  

8

 



Z  informacji  jakie  posiada  to  wie,  że  Pani  Masiukiewicz  nie  wyraża  zgody  na
przeniesienie jej do proponowanego mieszkania. 
Wójt  poinformował,  że  temat  zakupu  lokalu,  który  miał  być  przeznaczony  na
mieszkania  dla  tych  nauczycielek  wypadł  nagle.  Nie  mieliśmy  pełnej  wiedzy  ale
zgodnie  z  wolą  rady  temat  chcieliśmy  jak  najszybciej  załatwić.  Z  informacji  jakie
obecnie posiada wynika, że mieszkania zlokalizowane nad szkołą nie były uzyskane
z klas. Uważa, że w przypadku gdyby  lokatorki oddały sprawę  do sądu to sprawa
byłaby przegrana.  One  wywiązują  się  ze  swoich  obowiązków.  Obecnie  chcąc  te
pomieszczenia przeznaczyć  na  klasy  byśmy  musieli  wejść  w  duże koszty  (nowe
stropy,  instalacja  elektryczna  itp.).  Proponowane  mieszkania  by łyby  o  różnych
standartach ( jedno 60m2,, drugie 40m2). Prace inwestycyjne przy adaptacji  byłyby
bardzo wysokie. Uważa, że w obecnej sytuacji  należy zastanowić się nad zmianą
obwodów nauczania. Sądzi, że będzie taka konieczność. Jest zdania, że na obecny
czas  z  tego  pomysłu  należy  zrezygnować.  Jest  za  rozbudową  –  dobudową
pomieszczeń przy szkole. Uważa, że to będzie tańsze. Nie potrafi powiedzieć kiedy
nastąpi rozpoczęcie tych prac.  To wszystko uzależnione jest od planów i pozwoleń.
Uważa, że zaplanowane środki na ten cel w budżecie na ten rok należy przesunąć
na  inne  zadania  inwestycyjne  np.  budowę  dróg.  Na  następną  sesję  zostanie
przygotowana  uchwała  w  sprawie  zmian  w  budżecie.  Uważa  także,  że  temat
rozbudowy szkoły także zostanie z czasem rozwiązany.
Radna J. Karaś stwierdziła, że Urząd chce ten temat odłożyć w czasie. Jej zdaniem
nie należy tego czynić, należy od razu podjąć kroki w celu jak najszybszej dobudowy.
Wójt  przypomniał,  że wszelkie procedury  budowlane są  procesem długotrwałym.
Jest  zdania,  że  należy  jak  najszybciej  podjąć  kroki  w  celu  zmiany  obwodów
nauczania i Borzęcino przypisać do Gogolewa gdzie klasy są mało liczne.
 Radna  J.  Karaś  uważa,  że  decyzja  w  sprawie  odstąpienia  od  wyprowadzenia
lokatorów jest  słuszna.  Prosi  jednak  by nie odkładać  podjęcia  decyzji  w  sprawie
rozbudowy  szkoły  w  Dębnicy  Kaszubskiej.   Uważa,  że  niezbędne  kroki  w  tym
temacie należy rozpocząć już w tym roku. Nie chciałaby, by środki zarezerwowane
na ten cel w budżecie na ten rok zostały wydane na inne cele a to zadanie zostało
zaniechane.
Wójt poinformował,  że procedury są  rozpoczęte. Realizacja zadania zajmie trochę
czasu. Jest także za budową nowych izb lekcyjnych a nie za adaptacją pomieszczeń
mieszkalnych. Poinformował, że do następnej sesji temat zostanie przedyskutowany
i radni zostaną zapoznani z ustaleniami w tym zakresie.
Radna  J.  Karaś  poinformowała,  że  nie  chciała  by  być  poinformowana,  że  na
realizację tego zadania zabrakło środków. 
Radny P.  Pałubicki  uważa,  że już  teraz  należy  podjąć  kroki  w  celu  rozdzielenia
ogrzewania na szkołę i mieszkania.
Wójt poinformował,  że Gmina chce wejść  w program,  który pozwoli łby na zmianę
systemów  ogrzewania  kompleksowo  w  naszych  obiektach.  Sieć  grzewcza  w
obiektach jest nie efektywna. Konieczna jest termoizolacja obiektów.  Wnioski na ten
program mają być składane do końca czerwca a realizacja ma być w 2010 roku.
Radna U.  Frankowska  prosi  o  informację  na  jakim etapie  są  prace  związane  z
doprowadzeniem wody  na  „basen”.  Oraz  kiedy  zostanie  zasypany dó ł  w  okolicy
krzyża dot. os. Zajęcza.
Wójt  poinformował,  że  temat  doprowadzenia  wody  jest  dopinany.  Woda  będzie
doprowadzona przekopem pod rzeką, obecnie trwają  prace uzgodnieniowe. Prace
pilotuje Pan Gardzielewski. Odnośnie dołu poinformował, że trwają w tamtym rejonie
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prace związane z budową  ciągów pieszo-jezdnych i  z chwilą  ich zakończenia ten
temat także będzie rozwiązany.
Z-ca  Przewodniczącego  K.  Olech  zwrócił  się  z  prośbą  o  przybliżenie  spraw
związanych z programem termoizolacji.
Wójt poinformował, że ten program skierowany jest do jednostek mających w swoich
zasobach budynki komunalne. Natomiast stowarzyszenia mogą składać programy na
budowę  solarów.  Program termoizolacyjny  ma  obejmować  docieplenia  budynków
oraz zmiany systemów grzewczych na ekologiczne i bardziej funkcjonalne. Gmina
może także w ramach środków własnych wspierać  montaż solarów. W przypadku
złożenia programu na budowę solarów przez stowarzyszenie gmina jest partnerem.
Z-ca Przewodniczącego K. Olech zwrócił się z pytaniem, czy nie można zwiększyć
środków z budżecie i wygenerować kwoty na zakładanie solarów.
Wójt poinformował, że w naszej gminie nie ma takiego funduszu. Nie jest za tym by
tworzyć fundusz skoro można na ten cel pozyskać środki z zewnątrz. Proponuje by
zawiązać stowarzyszenie, które pilotowało by ten temat. Uważa, że członkami tego
stowarzyszenia winni być wszyscy radni.
Radny  B.  Rębas  zaprosił  radnych  na  festyn  Rodzinny  organizowany  przez
Gimnazjum  w  Dębnicy  Kaszubskiej.  Poinformował,  że  dochód  z  tego  festynu
zostanie przekazany na rzecz Grzesia – mieszkańca Borzęcina, ucznia Gimnazjum.
Dziecku potrzebny jest specjalistyczny aparat słuchowy.  Koszt jednego aparatu to
około 10 tys.  zł.  Sytuacja  materialna tej  rodziny jest  ciężka. Pracuje  tylko ojciec,
matka  także  jest  ciężko  chora.  Starają  się  pozyskać  środki  z  różnych  fundacji.
Zwrócił się także z apelem do radnych, by część dzisiejszej diety przekazali na ten
cel.
Radny P. Pałubicki  popiera prośbę  przedmówcy i  apeluje  by  radni  przekazali  na
rzecz tego chłopca całą dzisiejszą dietę. Uważa, że w takim przypadku należy pomóc
rodzinie.
Wójt  poinformował,  że  na  rzecz  tego  chłopca  prowadzone  są  również  zbiórki  
w podległych mu jednostkach.

Następnie  Wójt  poinformował,  że  rozstrzygnięto  konkurs  na  Dyrektora
Gminnego  Ośrodka  Kultury.   Dyrektorem  została  Pani  Wioletta  Masłyk.  Poprosił
Panią Dyrektor o zapoznanie radnych z najbliższymi planami działalności kulturalnej
na terenie Gminy.
W.  Masłyk  zapoznała  radnych  w  sytuacją  jaką  zastała  po  objęciu  stanowiska.
Następnie  poinformowała  o  podjętych  przez  nią  krokach  w  celu  poprawy
efektywności w tej dziedzinie życia gminy. Zapoznała radnych z:

- planem pracy na najbliższy okres,
- podziałem obowiązków dla poszczególnych pracowników,
- planami na przyszłość.

Poinformowała, że jej zmartwieniem jest działalność świetlic socjoterapeutycznych z
uwagi na:

- małą ilość dzieci biorących udział w zajęciach,
- brak współpracy ze szkołą,

Jest także zdania, że należy w zakresie organizacji  imprez kulturalnych uaktywnić
Radę Sołecką.
Prosi także o informację jak postępować w przypadku gdy na zadanie, które ma być
organizowane w drodze konkursu nie wp łynie żadna oferta?
Wójt poinformował, że w takim przypadku organizatorem będzie GOK. Sądzi, że w
przyszłym roku  wszystko  będzie odbywać  się  w  terminie  bez  żadnych  opóźnień.
Obecnie w związku z zamieszaniem jakie panowało wie, że nie wszystko udało się
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ogłaszać zgodnie z terminami. Poinformował  także, że Rada Sołecka wraz z GOK
będzie organizowała w dniu 27.06 festyn z okazji Nocy Kupały. Proponuje, by na ten
dzień zaplanować także przedstawienie Teatru Nowego w plenerze „Romeo i Julia”.
Poinformował, że jest także planowane takie drugie przedstawienie w Niepogledziu i
będzie to sztuka „ Przed sklepem jubilera”. 
W. Masłyk poinformowała radnych, że przyjęto do realizacji cykliczne co miesięczne
spotkania, na którym będą omawiane plany pracy na dany miesiąc oraz wykonanie
zadań za poprzedni. Oprócz tego przynajmniej raz w miesiącu będzie chciała być w
każdej placówce działającej na terenie gminy.
Wójt uważa, że należy imprezę pod nazwą Święto Lasu” zamienić na „Dni Dębnicy
Kaszubskiej.      
Radna J. Karaś poinformowała, że na stanowisko Dyrektora GOK wpłynęło 6 ofert.
Zdaniem  komisji  najciekawsza  oferta  działalności  kulturalnej,  które  zostały
zaprezentowane przez kandydatów pochodzi ła od wybranej Pani W. Masłyk. 
Radny P. Pałubicki prosi by Pani Dyrektor nie zapomina ła o wizytach w świetlicach,
które  funkcjonują  w  poszczególnych  miejscowościach  a  nie  są  w  strukturze
organizacyjnej GOK.
Z-ca Przewodniczącego K. Olech zwrócił się z pytaniem, czy GOK posiada własne
nagłośnienie, które można  byłoby wykorzystywać do organizacji imprez?
W. Masłyk poinformowała, że nie i jego brak znacznie utrudnia pracę.
Z-ca Przewodniczącego K. Olech zauważył, że ten temat od kilku lat jest poruszany.
Radny P. Pałubicki  jest zdania, że przy oszczędnym gospodarowaniu posiadanym
budżetem uda się ten sprzęt zakupić. Uważa, że warto takie nagłośnienie posiadać.
Radna I. Tkaczyszyn prosi by w pracach instruktora nauki gry na gitarze uj ąć dojazdy
do Gogolewa. Jest tam grupa dzieci, która już wcześniej ćwiczyła i szkoda  byłoby
teraz zaprzestać dalszej nauki. 
Radna U. Frankowska prosi o wycięcie krzaków przy skarpie naprzeciw GOK.
Wójt poinformował, że zostanie to wykonane.
/ 1250 – posiedzenie opuściła radna I. Tkaczyszyn/
Zastępca  Przewodniczącego K.  Olech  poinformował,  że do  Biura  Rady wpłynęło
pismo  Pana  Andrzeja  Sadoczyńskiego  dotyczące  oprotestowania  lokalizacji
mechaniczno-biologicznej  oczyszczalni  ścieków.   Zapoznał  radnych  z  treścią
pisma /załącznik Nr 14 do protoko łu/.
Wójt poinformował, ze obecnie są  prowadzone rozmowy z właścicielem sąsiedniej
działki,  poniżej  działki  Pana  Sadoczyńskiego.  Uważa,  że  każdy  ma  prawo  się
odwołać  lub wnieść protest.  Wszystkie urządzenia będą  w ziemi. Nastąpi zmiana
lokalizacji, chociaż tę decyzję także jest w stanie obronić. Rozwiązanie problemu jest
na dobrej drodze. Przygotuje szczegó łową  informację  w tej sprawie, która zostanie
przedstawiona radnym.
Zastępca  Przewodniczącego  K.  Olech  poinformował,  że  do  Biura  Rady  za
pośrednictwem Wojewody Słupskiego wpłynęła także skarga Pana Zbigniewa Zeifer.
Zapoznał radnych z treścią pisma od Wojewody oraz treścią skargi /załącznik Nr 15
do protokołu/. 
Wójt poinformował, że to pomieszczenie przyznał tej rodzinie w dobrej wierze. Nie
przyznał  tego  jako  lokal  mieszkalny.  Poinformował  także,  że  była  szansa  na
doprowadzenie tam wody, jednak właściciel mieszkania z uwagi na sposób w jaki
zachowuje się ta rodzina / hałaśliwy tryb życia/ zmienił zdanie. Lokalna społeczność
także  negatywnie  odbiera  tę  rodzinę.  W  chwili  obecnej  nie  posiadamy  żadnego
mieszkania, które można byłoby przyznać tej rodzinie. Do urzędu wpłynęło ok.  70
podań  w  sprawie  pomocy  przy  rozwiązywaniu  problemów  mieszkaniowych.  Jak
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najszybciej  chcemy  przystąpić  do  budowy  mieszkań  socjalnych  w  Borzęcinie.
Poinformował, że nasz wniosek przeszedł pozytywną wstępną ocenę.
Zastępca Przewodniczącego K. Olech poinformował, że skarga zostanie przekazana
Komisji  Rewizyjnej  Rady,  która  przeprowadzi  postępowanie  wyjaśniające  w  celu
podjęcia uchwały o zasadności lub nie skargi.

Ad 5   

Krzysztof  Olech  Zastępca  Przewodniczącego Rady Gminy  o  godzinie  1325

dokonał zamknięcia obrad sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad.
 
Protokołowała:
Danuta Fiedot                                                                     
                                                                                           Zastępca Przewodniczącego
                                                                                                                           Rady Gminy
                                                                                                                        /-/ Krzysztof Olech
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